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– Szanowni Państwo Dewe-
loperzy, dzięki przyjętym 
wiele lat temu planom 
zagospodarowania w na-
szym mieście, możecie tu-
taj prowadzić swój biznes.  
O tym, że jest to dla Was do-
bry interes świadczy to, że w 
skali powiatu wołomińskiego 

to właśnie na terenie Kobyłki 
oddajecie największą liczbę 
mieszkań rocznie – apeluje 

Edyta Zbieć Burmistrz  
Kobyłki  >> str. 5
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– Serdecznie zapraszam 
 mieszkańców do składania 

propozycji projektów do wykonania  
w ramach kolejnej  edycji Budżetu 
Obywatelskiego Miasta Ząbki, którego 
realizacja jest planowana w 2021 roku. 
Propozycje projektów należy zgłaszać 
w terminie od 1 do 31 marca 2021 
r. –mówi Małgorzata Zyśk, burmistrz 
Miasta Ząbki.  >> str. 4

Startuje  
Budżet  
Obywatelski  
Miasta Ząbki 

–  Dziś skok pod pociąg, wcześniej były  
skoki z wysokości, skok z mostu do Wisły,  

skok z mostu na Wisłostradę itd.  (...)  Zabrakło 
psychologa i psychiatry tak gdzieś kilka-kilka-
naście miesięcy wcześniej. Bo psychiatria w 

naszym kraju jest be...  Ani pedagog, ani ksiądz, 
ani kołcz nie zastąpią specjalisty, gdy wali się 

świat. - napisał w przejmującym poście  
Tomasz Rawo, jeden z lekarzy uczestniczących 

w operacji pochodzącej z Zielonki nastolatki, 
która próbowała popełnić samobójstwo  

rzucając się pod pociąg>> str. 3

Tragedia 
            na torach

Powodem była
           depresja?
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Ulga termomodernizacyjna 
O uldze podatkowej na termomodernizację rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

- Półmetek rozliczeń podatkowych 
za rok 2020 to dobry moment, 
żeby porozmawiać o…
- O uldze termomodernizacyjnej, 
którą można rozliczyć w zeznaniu 
rocznym.

- Co to za ulga?

- Ulga termomodernizacyjna to 
zachęta dla podatników do ter-
momodernizacji jednorodzinnych 
budynków mieszkalnych.

- To proszę przybliżyć czytelnikom 
Życia Powiatu na Mazowszu na 
czym dokładnie polega ulga ter-
momodernizacyjna.

- Ulga obowiązuje już od początku 
2019 roku. Ulga skierowana jest 
do podatników będących 
właścicielami lub 
współwłaścicielami 
budynków jedno-
rodzinnych, którzy 
opłacają podatek 
dochodowy na 
zasadach ogól-
nych lub 19% 
podatek liniowy, 
lub ryczałt od 
przychodów 
ewidencjo-
nowanych. 
W praktyce 
oznacza to, 
że niemal 
do wszystkich podatników. Ulga ta 
polega na odliczeniu od dochodu lub 
od przychodu wydatków poniesio-
nych na termomodernizację jedno-
rodzinnego budynku mieszkalnego.

- Naszych czytelników z pewno-
ścią zainteresuje informacja jakie 
to dokładnie wydatki.

- Wydatki te wymienione są w rozpo-
rządzeniu wykonawczym do ustawy. 
Są to przede wszystkim materiały 
budowlane wykorzystywane do do-

cieplenia ścian, podłóg, sufitów, 
dachów. Są to również piece gazowe, 
olejowe lub na paliwa stałe spełnia-
jące stosowne normy emisyjne, ale 
również pompy ciepła. Są to również 
materiały budowlane wchodzące w 
skład instalacji grzewczej, również 
kolektory słoneczne i ogniwa fo-
towoltaiczne. Dodatkowo stolarka 

budowlana, czyli po prostu okna i 
drzwi. Oprócz wydatków na materiały 
do kosztów można zaliczyć również 
wydatki na usługi wykonania prac 
termomodernizacyjnych.

- A jak należy udokumentować 
poniesienie tych wydatków?

- Wszystkie wydatki, które chcemy 
odliczyć od dochodu (przychodu) 
powinny być udokumentowane 
fakturami VAT wystawionymi przez 
podatników, którzy nie są zwolnieni 
z podatku VAT. Dodam, że faktury 
związane z inwestycją termomo-
dernizacyjną podatnicy mogą zacząć 
zbierać począwszy od 1 stycznia 
2019 roku. 

- Czy są jakieś kolejne warunki 
skorzystania z ulgi termomoder-
nizacyjnej?

- Tak, maksymalna kwota wy-
datków jaką można odliczyć od 
dochodu (przychodu) wynosi 
53.000 zł i dotyczy ona wydatków 
na wszystkie budynki, których 

podatnik jest właścicielem lub 
współwłaścicielem. Jest jeszcze 
warunek - cała inwestycja musi 
zostać zakończona w ciągu 3 ko-
lejnych lat, licząc od końca roku 
podatkowego, w którym poniesio-
no pierwszy wydatek. 

- A jak technicznie skorzystać 
z ulgi termomodernizacyjnej?

- Wydatki na ulgę termomoderni-
zacyjną należy wykazać w załącz-
niku PIT-O do zeznania za rok 
2020. Na dziś warto więc zadbać 
o prawidłowe udokumentowanie 
wydatków, czyli po prostu warto 
zbierać faktury za zakup mate-
riałów i usług.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– Ulga termomodernizacyjne obowiązuje już 
od początku 2019 roku. Skierowana jest 
ona do podatników będących właścicie-
lami lub współwłaścicielami budynków 
jednorodzinnych, którzy opłacają poda-
tek dochodowy na zasadach ogólnych 

lub 19% podatek liniowy, lub ryczałt od 
przychodów ewidencjonowanych. (...) 
polega ona na odliczeniu od dochodu 
lub od przychodu wydatków poniesio-

nych na termomodernizację jedno-
rodzinnego budynku mieszkalnego  
– wyjaśnia Paweł Żółtek, właściciel  

biura rachunkowego   
mojerozliczenia.pl 

Oszczędny komin dzięki regulatorowi kominowemu

umów się z doradcą 602 733 336

Regulator to nasada kominowa, którą moż-
na stosować na wszystkie rodzaje kominów 
i urządzeń do nich podłączonych - pieców 
grzewczych, na każdy rodzaj paliwa, pieców 
przemysłowych, kominków oraz wentylacji.

Regulator optimalizuje i w znacznym stopniu 
unizelależnia od warunków atmosferycznych 
wielkość przepływu powietrza i spalin przez 
komin. W zależności od stosowanego opa-
łu pozwala zaoszczędzić nawet ponad 40% 
kosztów skali roku. Dodatkowo eliminuje za-
wiewanie, przez co dym nie cofa się poprzez 
piec czy kominek do wnetrza domu.

Regulator jest ekologiczny, poniważ ogra-
nicza emisję zanieczyszczeń do atmosfery 
nawet o 70% a także redukuje osadzanie się 
sadzy.

Jego instalacja jest łatwa a działanie bez-
pieczne, potwierdzone wieloma badaniami 
technicznymi i certfikatami.
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A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
bezPłATNe!

OGŁOSZENIA DROBNE
Praca 

Dam pracę

ZATRUDNIĘ 

BARDZO DOBRE WARUNKI PRACY
NOWY WARSZTAT
MIEJSCE PRACY 
TŁUSZCZ

tel. 606 946 063

MECHANIKA
SAMOCHODOWEGO

 PRACA TŁUSZCZ. POSZUKU-
JEMY OSÓB Z ORZECZENIEM 
O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI DO 
PRACY PRZY OCHRONIE ZA-
KŁADU PRODUKCYJNEGO W 
TŁUSZCZU. DOŚWIADCZENIE 
NIEWYMAGANE. TEL. 577 303 512 

Praca 
Szukam pracy

  Mężczyzna lat 49 dyspozycyjny, 
bez nałogów nawiąże współpracę z 
osobą poszukującą tzw. „Prawej reki”, 
pomogę w prowadzeniu działalności 
dowolnej, usługowej, handlowej, do-
pilnuję pracowników, przywiozę towar 
tel. 724 538 966.

Usługi - Różne

Usługi - Różne
 Wywiozę meble złom, AGD, prze-
prowadzki tel. 724 538 966.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214
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W ubiegłym miesiącu, 13-let-
nia dziewczynka z Zielonki rzuci-
ła się pod pociąg. Nie jest wyklu-
czone, że jedną z przyczyn mogła 
być depresja, która coraz częściej 
dotyka także dzieci i młodzież. 
Uczucie przygnębienia w czasach 
konieczności zachowania dystan-
su społecznego i wielu innych 
ograniczeń jest nieuniknione. 
Dziecko, które czuje się smutne  
 i nie jest w stanie czerpać radości 
z niczego - może mieć depresję  
i potrzebować pomocy, aby wró-
cić do zdrowia. Depresja to coś 
więcej niż tylko złe dni. Równie 
często to przejawy agresji lub 
próby samobójcze.

 Depresja to zaburzenie, które 
najczęściej zaczyna się w okresie 
dojrzewania, ale może wystąpić 
u dzieci już w wieku przedszkol-
nym. Dzieci, które chorowały na 
depresję, są szczególnie narażone 
w tym stresującym okresie, ale 
niepokojące wydarzenia, takie 
jak pandemia, mogą również 
wywołać depresję u dzieci, które 
wcześniej nie wykazywały żad-
nych objawów.

 Objawy depresji u dzieci  
i młodzieży są zazwyczaj bar-
dzo podobne do tych, które po-
jawiają się u osób dorosłych.  
Są to obniżony nastrój, problemy 
z koncentracją, spadek motywacji 
do codziennego funkcjonowania. 
Pojawiają się również zaburzenia 
łaknienia, mogą wystąpić proble-
my ze snem. U dzieci zaburzenia 
nastroju mogą również obja-
wiać się nasileniem zachowań 
buntowniczych, agresywnych, 
wzrostem niepokoju. Im dziecko 
młodsze, tym częściej pojawiają 
się objawy somatyczne, takie 
jak problemy ze strony układu 
pokarmowego czy wszelkiego 
rodzaju doświadczenia bólo-
we. W skrajnych przypadkach 
mogą pojawiać się zachowania 
autoagresywne, takie jak myśli 
samobójcze, samookaleczenia czy 
próby samobójcze – informuje 
Fundacja Itaka

  – Dziś się udało, ale czy dziec-
ko przeżyje - okaże się, a czy 
jak przeżyje to będzie sprawne 
– zobaczymy – napisał w przej-
mującym poście na Facebooku, 
Tomasz Rawo, jeden z lekarzy 
uczestniczących w operacji na-
stolatki z Zielonki.

 – Nie, to nie jest wyjątkowa 
sytuacja. Dziś skok pod pociąg, 
wcześniej były skoki z wysoko-
ści, skok z mostu do Wisły, skok  
z mostu na Wisłostradę itd. Jako 
ortopeda widzę ten wycinek. Chi-
rurdzy łatają naczynia, śledziony, 
nerki i wątroby, neurochirurdzy 
usuwają krwiaki z głowy,   ane-
stezjolodzy utrzymują przy życiu.

 Zabrakło psychologa i psychia-
try tak gdzieś kilka-kilkanaście 
miesięcy wcześniej. Bo psychia-
tria w naszym kraju jest be... 
Ani pedagog, ani ksiądz, ani kołcz 
nie zastąpią specjalisty, gdy wali 
się świat.

 W Polsce z powodu samo-
bójstw ginie więcej ludzi niż  
w wypadkach (5255 do 2909 w 
2019 wg danych Policji), w tym 
dzieci. Samobójstwa podobnie 
jak wypadki prowadzą do ka-
lectwa. Samobójstwom, tak jak 
wypadkom można skutecznie 
zapobiegać. Czas zacząć o tym 
mówić głośno i wyraźnie. – ape-
luje w dalszej części wpisu orto-
peda dziecięcy ze szpitala przy ul. 
Niekłańskiej w Warszawie.

 Depresję można łatwo prze-
oczyć, zwłaszcza u nastolatków, 

ponieważ zmiany nastroju są 
częstym zjawiskiem u młodzieży. 
Z  powodu smutku i irytacji, które 
są powszechne podczas pande-
mii, członkowie rodziny mogą 
mieć problem z rozpoznaniem 
symptomów depresji.

 Wśród najczęstszych objawów 
depresji, Fundacja Itaka wymie-
nia poczucie ciągłego zmęczenia, 
utratę zainteresowań, niechęć do 
pracy i wykonywania codziennych 
czynności, brak zadowolenia z ży-
cia i niechęć do życia, pogorsze-
nie pamięci, trudności ze skupie-
niem uwagi przy czytaniu, oglą-
daniu telewizji, zamartwianie się  
(o dzień dzisiejszy, o przyszłość), 

unikanie spotkań ze znajomymi, 
uczucie wewnętrznego napięcia  
i niepokoju, wczesne budzenie 
się, płytki sen, złe samopoczucie 
rano, brak apetytu, chudniecie, 
zaparcia, zasychanie w ustach 
oraz bóle, przede wszystkim gło-
wy, różnych grup mięśniowych.

 Jeśli kilka z tych objawów 
utrzymuje się przez co najmniej 
dwa tygodnie, mogą sugerować 
depresję. Dzieci i nastolatki  
z depresją, podobnie jak dorośli, 
często mają niski poziom poczu-
cia własnej wartości. Czują się 
beznadziejni, bezradni i znie-
chęceni.

 Depresja to choroba. Sama nie 
przejdzie!

 – Podstawowym błędem  
w związku z zaburzeniami na-
stroju, w tym depresji, jest brak 
sięgania po pomoc i ignorowanie 
pierwszych niepokojących zmian, 
licząc, że „samo przejdzie” albo 
traktując je jako część nas, naszej 
osobowości. Bardzo istotnym 
jest, aby pamiętać, że nie ma 
możliwości samodzielnego zdia-
gnozowania u siebie depresji. 

Ogólnodostępne testy inter-
netowe mają znikomą wartość 
diagnostyczną. Nie ma również 
domowych sposobów na leczenie 
depresji. Zaburzenia nastroju, jak 
każde inne zaburzenie, wymagają 
konsultacji ze specjalistą, który 
postawi diagnozę i na jej podsta-
wie wdroży odpowiednie lecze-
nie. Wsparcie w zakresie zdrowia 
psychicznego jest niesamowicie 
istotne, szczególnie dla dzieci  
i młodzieży, która jest poddawana 
nieustannym wymaganiom sta-
wianym przez otoczenie, nieza-
leżnie od pandemii. -  informuje 
współpracujący z Fundacją Itaka 
portal LIBRUS.

 W przypadku zauważenia ob-
jawów depresji warto poszukać 
pomocy.  W początkowym okresie 
pomóc może zachęcanie do zmia-
ny sposobu myślenia i radzenia 
sobie ze swoimi uczuciami. Jeśli 
dziecko nadal wykazuje objawy 
depresji, ważne jest, aby uzyskać 
profesjonalne wsparcie.

 W Powiecie Wołomińskim 
pomoc można uzyskać w niżej 
wymienionych placówkach

 Specjalistyczna Poradnia Ro-
dzinna -Powiatowe Centrum Po-
mocy Rodzinie, telefon: 664-022-
974; e-mail: spr@pcprwolomin.
pl strona wolomin.aszepcpr.pl

 Powiatowy Ośrodek Interwen-
cji Kryzysowej, Zielonka , ul. Po-
niatowskiego 29; e-mail: psycho-
logpoikzielonka@wp.pl ; www.
poik-zielonka.pl ; tel. 789-028-225 
Centrum Psychoterapii Spek-
trum, Wołomin przy ul. Armii 
Krajowej 16A; telefon: 504-749-
021; 570-363-991; 535-972-001; 
e-mail: kontakt@cpspektrum.pl; 
strona cpspektrum.pl

 Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna w Wołominie;  

ul. Legionów 85, telefon: 22 546 
81 84 e-mail: pppwolomin@
wp.pl strona pppwolomin.pl

 Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna w Tłuszczu, ul. 
Kościelna 1A, telefon: 29 757 38 
97; e-mail: ppptluszcz@op.pl; 
strona ppptluszcz.pl

 Poradnia Psychologiczno-
-Pedagogiczna w Zielonce, ul. 
Inżynierska 1; telefon: 22 760-24-
97; e-mail: pppzielonka@wp.pl; 
strona pppzielonka.pl

 Stowarzyszenie „Radzymiń-
skie Forum” (gminy Dąbrówka, 
Klembów, Radzymin), siedziba 
Radzymin,  ul. Letnia 15; telefon:   
784-236-866 e-mail:  eserefka@

gmail.com strona www.punkt-
specjalistycznegoporadnictwa-
rodzinnego.business.site

 Fundacja Spektrum z Woło-
mina - e-mail: biuro@fundacja-
spektrum.pl fundacjaspektrum.pl 
gminy  Jadów, Strachówka, 
Tłuszcz - adres Tłuszcz, ul. Po-
wstańców 7; telefon: 535-972-001 
gminy  Koby łka ,  Poświę t -
ne i Wołomin – adres Woło-
m i n , a l .  A r m i i  K r a j o w e j 
16A, telefon: 535-972-001 
Stowarzyszenie PRO - Pracowni 
Rozwoju Osobowości z Ząbek, 
siedziba Miejski Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Ząbkach ul. Słowac-
kiego 21; telefon: 660-907-563 e-
-mail: kontakt@propracownia.pl 
strona www.stowarzyszeniepro.pl

 Ogólnopolski Antydepresyjny 
Telefon Zaufania  

22 484 88 01
 Dyżury psychologów:

 poniedziałek 15.00 - 20.00 
wtorek 15:00 - 20:00 
środa 10.00 - 15.00 
piątek 10.00 - 15.00

Aleksandra Olczyk
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Praca a nie socjal!
Edward M. Urbanowski

Rząd pochwalił się oceną jaką otrzymał od Komisji Europejskiej za 
stabilność finansów publicznych. Jako jedyni w Europie „świeciliśmy 
się” na zielono. Przed laty, premier Donald Tusk też mówił o „zielonej 
wyspie”. Ale czy to jest ta sama wyspa? Wątpliwości ma dr Sławomir 
Dudek, główny ekonomista Forum Obywatelskiego Rozwoju.

- W poprzednim roku stan finansów publicznych był nieco lepszy 
od tego, co założył rząd. Na początku zakładano deficyt sektora na po-
ziomie ok. 12 proc., a będzie pewnie ok. 9 proc. To nie oznacza jednak, 
że stan finansów Polski jest zdrowy. Wciąż jest to najwyższy deficyt w 
historii i jeden z wyższych w UE, a pandemia cały czas trwa. Te zielone 
lampki dotyczą tylko potencjalnego scenariusza na przyszłość. Tylko!

- O tym nikt nie mówi, ale co roku minister finansów musi prze-
słać do Komisji Europejskiej notyfikację fiskalną, w której rozlicza 
różnicę między obiektywnym deficytem według metodologii unijnej 
a krajowym deficytem w sektorze centralnym w ujęciu metodologii 
krajowej który jest prezentowany parlamentowi przez Najwyższą Izbę 
Kontroli. Okazuje się, że Polska jest na pierwszym miejscu wśród 
dużych krajów Unii z najbardziej nieprzejrzystymi finansami! Przed 
nami znalazł się tylko mały Cypr. U nas różnica między prawdziwym 
obrazem budżetu centralnego a tym, nad czym kontrolę ma parlament, 
wyniosła 6,6 proc. PKB, tj. 150 mld zł w 2020 r. Taka suma jest poza 
kontrolą społeczeństwa! Dla porównania w 16 krajach UE nie ma sy-
tuacji zaniżenia deficytu będącego pod kontrolą parlamentu. Dlatego 
trzeba bić na alarm!

- A co z luką VAT? Według wyliczeń resortu finansów luka VAT 
zmniejszyła się z 24 proc. w 2016 r. do 12 proc. obecnie czyli około 22 
mld złotych. W Ministerstwie Finansów już więc wiedzą, że to źródełko 
wyschło, od 2018 r. poziom luki się nie zmienia. Stoi w miejscu. To 
oznacza, że wiszące najniżej owoce udało się już zebrać i żeby zmniej-
szyć ją jeszcze bardziej do 5 proc., jak zakłada Ministerstwo Finansów, 
skarbówka musiałaby uderzyć w przysłowiowego Kowalskiego!

- Jeśli premier wychodzi i mówi do ludzi, że dzięki zmniejszeniu 
luki VAT, rząd ma pieniądze na wszelkie programy socjalne, to jest 
to kłamstwo! Wspomniane 22 mld zł z uszczelnienia VAT-u to zale-
dwie połowa kwoty, która rok w rok jest przeznaczana na jeden tylko 
program 500 plus. A co z 13. i 14. emeryturą? Piątką Kaczyńskiego? 
Drugą połową programu 500 plus? Innymi programami socjalnymi 
rządu? Jakby podliczyć wszystkie obietnice PIS, to zmniejszenie luki 
VAT sfinansowało zaledwie 18 proc. tych wydatków. One są w 80 proc. 
finansowane albo z długu, albo z podatków sektorowych, które ta 
władza wprowadza co roku. To jest prawdziwe kłamstwo VAT-owskie!

- Ale … zapominamy o drugiej potężnej, pielęgnowanej przez 
obecny rząd luce – mianowicie luce zatrudnienia. Należy coś z tym 
zrobić, bo gdyby wskaźniki dot. rynku pracy nad Wisłą były takie jak 
na Zachodzie, to osób pracujących przybyłoby o ponad 2 mln. Ci pra-
cownicy pracowaliby, tworzyli dodatkowy PKB i odprowadzili podatki, 
co zasiliłoby budżet naszego państwa, szacunkowo dodatkowymi 100 
mld zł. Powinniśmy się więc skupić na domykaniu luki zatrudnienia, 
bo tylko praca, rozwój, wzrost gospodarczy umożliwią bogacenie się 
społeczeństwa i zapewnienie wysokiej jakości usług publicznych, w 
tym socjalnych.
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Tytuł do dzisiejszych przemy-
śleń nasunęło jak zwykle życie 
i obserwacja toczących się na 
lokalnych forach społecznościo-
wych dyskusji dotyczących spraw 
publicznych.

Sięgnę jednak do zamierz-
chłej przeszłości pamiętającej 
drugą połowę pierwszej deka-
dy obecnego wieku. Ówczesny 
burmistrz Ząbek cieszył się ze 
środków jakie gmina pozyskała 
na budowę długo oczekiwanej 
infrastruktury drogowej na te-
renie tego miasta. Nie był to 
jednak powód do zadowolenia dla 
wszystkich. Jeden z ówczesnych 
radnych powiatowych, pochodzą-
cy z Ząbek, ale z jakiegoś powodu 
będący w opozycji do urzę-
dującego burmistrza, podczas 
półoficjalnego spotkania zapew-
niał, że już on się o to postara, 
żeby miasto tych pieniędzy nie 
otrzymało (pracował w jednostce 
udzielającej dofinansowania).

Wówczas bardzo mnie po-
ruszyło ta wypowiedź. Jak to 
wielokrotnie już w swoich fe-
lietonach podkreślałam, jestem 
niepoprawną optymistką i takie 
podejście/zachowanie w żaden 
sposób nie mieściło się w moich 
kategoriach wartości. W każdym 
razie to był ten pierwszy raz, 
kiedy dotarło do mnie, że coraz 
bardziej w tej naszej młodej 
demokracji zbaczamy w ślepy 
zaułek.

Dziś takich przykładów moż-
na mnożyć w setki a może nawet 

tysiące i to na każdym szczeblu 
nie tylko samorządowych dzia-
łań: służba zdrowia, polityka, 
gospodarka, bankowość, pra-
wodawstwo, edukacja, finanse 
publiczne, ochrona środowiska 
a przede wszystkim zasady rzą-
dzące w polityce – czego byśmy 
tu nie wymienili, wszystko chyba 
już w ten ślepy zaułek dotarło 
albo jest od niego bardzo blisko.

Dziś, patrząc z tej perspek-
tywy na nasze lokalne, gminno-
-powiatowe podwórko – coraz 
więcej osób zauważa, że w wielu 

miejscach jest tak źle, jak dawno 
już nie było. Choć wokół wiele 
się zmieniło w infrastrukturze 
technicznej to dla mnie osobiście 
najbardziej dotkliwe są przemia-
ny społeczne, które degradują 
wartości, niszczą lokalnych akty-
wistów a dają coraz większe pole 
do popisu populistom.

Hasło „Mądry Polak po szko-
dzie” coraz częściej ponownie 
nabiera na wartości. 

Ślepy zaułek – czyli...  
mądry Polak po szkodzi 

Teresa Urbanowska

Choć wokół wiele się zmieni-
ło w infrastrukturze technicznej 

to dla mnie osobiście najbar-
dziej dotkliwe są przemiany 
społeczne, które degradują 

wartości, niszczą lokalnych ak-
tywistów a dają coraz większe 

pole do popisu populistom.
Hasło „Mądry Polak po szko-

dzie” coraz częściej ponownie 
nabiera na wartości. 

– Dziś się udało, ale czy 
dziecko przeżyje - okaże 
się, a czy jak przeżyje to 
będzie sprawne – zo-
baczymy (...)  Zabrakło 
psychologa i psychiatry 
tak gdzieś kilka-kilkana-
ście miesięcy wcześniej. 
Bo psychiatria w naszym 
kraju jest be... 
Ani pedagog, ani ksiądz, 
ani kołcz nie zastąpią 
specjalisty, gdy wali się 
świat. - napisał w przej-
mującym poście Tomasz 
Rawo, jeden z lekarzy 
uczestniczących w opera-
cji nastolatki z Zielonki.

Depresja  
to choroba.  
Sama  
nie przejdzie

W ubiegłym miesiącu, 13-letnia dziewczynka z Zielonki rzuciła się pod pociąg. Nie 
jest wykluczone, że jedną z przyczyn mogła być depresja, która coraz częściej dotyka 
także dzieci i młodzież. Uczucie przygnębienia w czasach konieczności zachowania 
dystansu społecznego i wielu innych ograniczeń jest nieuniknione. Dziecko, które 
czuje się smutne  i nie jest w stanie czerpać radości z niczego - może mieć depresję  
i potrzebować pomocy, aby wrócić do zdrowia. Depresja to coś więcej niż tylko złe dni. 
Równie często to przejawy agresji lub próby samobójcze.

www.zyciepw.pl

codziennie nowe informacje
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 Co roku na przejazdach ko-
lejowo-drogowych i tzw. „dzikich 
przejściach” w naszym powie-
cie  dochodzi do niebezpiecznych 
zdarzeń z udziałem pieszych, ro-
werzystów i kierowców. W ogólnej 
statystyce wypadki na przejazdach 
kolejowo-drogowych stanowią 
mniej niż jeden procent wszyst-
kich wypadków komunikacyjnych.

 – W ubiegłym roku na ob-
szarach kolejowych w powiecie 
wołomińskim doszło do czterech 
zdarzeń. Po jednym w Wołominie, 
Tłuszczu, Ząbkach i Kobyłce.   
Wszystkie zakończyły się śmiercią 
poszkodowanych -  informuje asp. 
szt. Tomasz Sitek, rzecznik praso-
wy komendy Powiatowej Policji w 
Wołominie 

 Liczby te, choć z pozoru 
niewielkie, nie odzwierciedlają 
traumatycznych doświadczeń 
tych, którzy wypadki przeżyli, ani 
dramatu rodzin, których najbliżsi 
podnieśli śmierć. Najmniej się 
mówi o poszkodowanych pasa-
żerach pociągów, którzy odnieśli 
ranny  m.in. w wyniku gwałtow-
nego hamowania i zatrzymania 
składu po wypadku. A przecież 
także oni są ofiarami.

 Jak wykazały analizy zdarzeń 
na obszarach kolejowych, naj-
częstszą przyczyną wypadków    
jest   przechodzenie przez tory 
w niedozwolonych miejscach. 
Kolejne to zderzenia pociągów  
z pojazdami drogowymi na prze-
jazdach. Równie często docho-
dzi do incydentów w postaci 
zignorowania znaku STOP przed 
przejazdem i niezachowania wy-
starczającej ostrożności przez 
kierującego pojazdem na niestrze-
żonym przejeździe kolejowym. 
Choć przewoźnicy kolejowi, w tym 
Koleje Mazowieckie organizują 
ćwiczenia mające na celu spraw-
dzenie skuteczności działania i 
współpracy służb ratunkowych na 
wypadek wystąpienia zagrożenia 
komunikacyjnego w transporcie 
kolejowym, to bezpieczeństwo 
na torach zależy głównie od nas 
samych.

 Coraz cieplejsze dni spra-
wiają, że chętniej korzystamy ze 
spacerów na świeżym powietrzu i 
wyjazdów na wycieczki, nie zawsze 
zachowując należytą ostrożność 
przy przechodzeniu lub przejeż-
dżaniu przez torowiska.

 - Wciąż wiele osób sądzi, że 
czerwone światło przed prze-
jazdem kolejowo-drogowym jest 
tylko ostrzeżeniem, a nie katego-
rycznym zakazem wjazdu na tory. 

Znajdują się tacy, którzy uważają 
że przejechanie slalomem mię-
dzy opuszczonymi rogatkami to 
przejaw sprytu i oszczędność 
czasu, a nie skrajnej głupoty i 
igranie ze śmiercią. Rozpędzony 
pociąg może mieć drogę hamo-
wania równą nawet trzynastu 
boiskom piłkarskim. Różnica mas 
pomiędzy składem towarowym  

a samochodem osobowym jest 
taka, jak między pojazdem a 
puszką z konserwą. Każdy błąd 
na torach może mieć nieodwra-
calne skutki, gdyż maszynista nie 
ma szans wyhamować w ciągu 
kilku sekund – przestrzegają 
PKP Polskie Linie Kolejowe S.A.,  
organizator kampanii "Bezpieczny 
przejazd..."

 Aby uniknąć udziału w wypad-
kach kolejowych warto pamiętać 
o tym, że droga hamowania po-
ciągu może wynieść nawet 1300 

metrów. Dla bezpieczeństwa 
własnego, swoich bliskich i in-
nych użytkowników dróg należy 
przestrzegać kilku podstawowych 
zasad i pamiętać, m.in. o tym, że 
pociągi mają zawsze pierwszeń-
stwo przejazdu przed pojazdami 
ratunkowymi, uprzywilejowa-
nymi, samochodami i pieszymi.  
Nie wolno zapominać, że rogatki 

czy sygnalizacja świetlna lub 
dźwiękowa może ulec uszko-
dzeniu tak jak inne urządzenia 
automatyczne. Podobnie jest  
z dróżnikami, którzy mogą np. 
zasłabnąć i nie zamknąć rogatek w 
odpowiednim momencie. Dlatego 
przejeżdżając lub przechodząc 
przez tory zawsze należy zacho-
wywać zasadę ograniczonego 
zaufania. 

Ważne jest również, aby kie-
rując pojazdem zachować od-
powiednią odległość przed po-

przedzającym pojazdem i przed 
wjechaniem na przejazd kolejowy 
upewnić się, że samochód, który 
jest nami znajduje się już kilka 
metrów za rogatką wyjazdową. W 
przypadku przejazdów wielotoro-
wych nigdy nie należy wjeżdżać na 
tory bezpośrednio po przejecha-
niu pociągu. Należy zaczekać, aż 
pociąg odjedzie na taką odległość, 

abyśmy mogli stwierdzić, czy po 
innych torach nie poruszają się 
inne pociągi. Jeśli samochód  zo-
stanie zamknięty pomiędzy rogat-
kami, nie pozostaje nic innego, jak 
przejechać przez nie i je wyłamać.

 Piesi i rowerzyści. powinni 
szczególnie pamiętać o tym, że 
pociąg jest szerszy niż rozstaw 
szynk o około 1 metr z każdej ze 
stron, a przed przechodzeniem 
przez tory zawsze należy zsiąść z 
roweru i zdjąć słuchawki z uszu.

 Aleksandra Olczyk

STOP  
brawurze  
na torach

Tylko w lutym br. doszło w powiecie wołomińskim do dwóch wypadków 
na torach, w tym jednego ze skutkiem śmiertelnym. Choć 2020 rok 
przyniósł znaczący spadek liczby wypadków w transporcie kolejowym 
w stosunku do lat poprzednich, to w dużej mierze było to skutkiem  
ograniczeń wynikających z pandemii, a nie wzrostu odpowiedzialności 
i rozwagi pieszych, kierowców i rowerzystów.

Coraz częściej dziki po-
jawiają się na terenach miej-
skich. Aby je odstraszyć przy-
gotowano specjalne pakiety, 
w skład których wchodzi ok. 
1,5 kg środka odstraszającego 
dziki, ulotka „Dziki w mie-
ście” oraz ulotka dotycząca 
środka odstraszającego.

W celu zabezpieczenia 
nieruchomości przed dzi-
kami należy posypać od-
powiedni obszar środkiem 
odstraszającym dziki.

Zastosowany środek 
to produkt w postaci 
granulowanej, którego 
używa się do odżywia-
nia, użyźniania gleby 
i odstraszania dzikiej 
zwierzyny.  Dokładnie 

dobrane składniki produk-
tu w czasie rozpuszczania 
doskonale użyźniają glebę i 
jednocześnie, pod wpływem 
temperatury i wilgoci, powo-
dują wydzielanie wyróżniają-
cych się zapachów nieprzy-
jaznych dzikim zwierzętom. 
Zapobiega to przyzwyczaje-
niu się zwierząt do tej samej 
woni i tym samym skutecznie 

i długo chroni przed pojawia-
niem się m.in. dzików.

Środek składa się z na-
turalnych składników, jest w 
pełni biodegradowalny i nie 
jest toksyczny. Może być sto-
sowany w obszarach ochrony 
wód i rolnictwa ekologicz-
nego, a w procesie rozkładu 
dostarcza do gleby korzyste 
pierwiastki.

Należy pamiętać, że nie 
wolno zbliżać się do dzików, 
głaskać ich, straszyć, ani 
atakować. W przypadku 
spotkania dzika nie wolno 
wykonywać żadnych gwał-
townych ruchów, należy 
spokojnie się oddalić. Nie 
wolno również szczuć dzi-
ków psami ani ich dokar-
miać. Wyrzucanie odpadów 
kuchennych w miejscach 
do tego nieprzeznaczonych 
oraz nieodpowiedni stan 
miejsc gromadzenia odpa-
dów mogą prowaokować 
dziki do pojawienia się na 
terenach miasta. 

Nie wolno zbliżać się 
do dzików, głaskać 
ich, straszyć, ani 
atakować. W przypadku 
spotkania dzika nie wol-
no wykonywać żadnych 
gwałtownych ruchów, 
należy spokojnie się od-
dalić. Nie wolno również 
szczuć dzików psami 
ani ich dokarmiać. 

Z uwagi na zgłoszenia mieszkańców dotyczące 
pojawiania się dzików na terenach miejskich  
Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
UM Marki przygotował „pakiety antydzikowe”.

Pakiety "antydzikowe" 
do odbioru w Urzędzie 
Miasta Marki

dziki w
 m

ieście

Dotychczas pacjenci byli 
przyjmowani przy ul. Sasina 
15, natomiast od 1 marca 2021 
r. Nocna i Świąteczna Pomoc 
Lekarska działała w budynku 
głównym szpitala przy ul. 
Gdyńskiej 1/3 w Wołominie. 

– Oddział znajduje się na 
parterze, po lewej stronie od 
wejścia do głównego budynku 

szpitala. 
Wszelkie 
informa-
cje można 
u z y s k a ć 
dzwoniąc do 
rejestracji pod 
numer: 22 76-33-
154 (od 1 marca)– in-
formuje Szpital w Wołominie.

Z nocnej i świątecznej 
pomocy lekarskiej można sko-
rzystać także w Radzyminie i 
w Zielonce.

W Radzyminie z nocnej i 
świątecznej opieki zdrowotnej 
można skorzystać w Cen-
trum Medycznym im. Bitwy 

Warszawskiej 1920 roku, ul. 
Konstytucji 3 Maja 17, tel. 
(22) 760-72-29 oraz (22) 760-
72-30. Pomoc udzielana jest w 
dni powszednie od 18.00-8.00  
oraz w soboty, niedziele i 
święta całodobowo.

W Zielonce nocną i świą-
teczną opiekę zdrowotną za-
pewnia NZOZ Benessa s.c., 
ul. Dziennikarska 4, telefon 
(22) 781 91 61. Pomoc udzie-
lana jest dni powszednie od 

18.00-8.00  oraz w soboty, 
niedziele i święta cało-
dobowo. W Zielonce 
dyżuruje też pediatra.

Warto pamiętać, 

że  razie na-
głego zacho-

rowania lub 
nagłego pogor-

szenia stanu zdro-
wia pacjent może udać 

się po pomoc do dowolnego 
punktu nocnej i świątecznej 
opieki zdrowotnej, niezależ-
nie od tego, gdzie mieszka, 
i do którego lekarza/pielę-
gniarki podstawowej opieki 
zdrowotnej (POZ) złożył 
swoją deklarację.

(opr.)

W powiecie  
wołomińskim  

z nocnej i świą-
tecznej opieki zdro-

wotnej można  
skorzystać   
w Wołomi-

nie, Ra-
dzyminie i 
Zielonce.

Szpital Matki Bożej Nieustającej Pomocy  
w Wołominie poinformował, że od 1 marca 
Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska  
będzie działała w budynku  
głównym szpitala przy ul. Gdyńskiej 1/3.

Zmiany w Nocnej  
Pomocy Lekarskiej

w
 nagłym

 w
ypadku

W ubiegłym roku na obszarach kolejowych w powiecie wołomińskim śmierć poniosły cztery osoby



Rok 2020 był rokiem, w 
którym rozpoczęto aktuali-
zowanie dwóch istotnych 
dla rozwoju turystyki lokal-
nej dokumentów (strategia 
rozwoju turystyki do roku 
2025, której zakończenie 
planowane jest na czerwiec 
2021 r i audytu turystycz-
nego, który jest już za-
mkniętym dokumentem). 
Oba opracowania  określają 
potencjał zasobów mają-
cych znaczenie dla rozwoju 
turystyki, które drzemią 
w kulturze, sztuce, zabyt-
kach ale przede wszyst-
kim w zasobach ludzkich i 

współpracy JST, NGO-sów, 
biznesie i społeczności 
lokalnej. 

Dokumenty te powinny 
stawać się fundamentem 
do kontynuacji rozwoju 
lokalnej turystyki. Opraco-
wania stanowią narzędzia, 
pozwolające uporządkować 
działania w taki sposób, 
by lokalna turystyka moga 

skutecznie wspierać wspie-
rać rozwój gospodarczy i 
stabilizować ekonomicznie 
mieszkańców powiatu wo-
łomińskiego. 

Aby tak się stanało po-
trzebny jest kolejny etap 
prac wymagający spotkań, 
dialogu i konsekwencji re-
alizacji ustaleń wynikają-
cych z dotychczasowych 
rozmów. Wartością dodaną 
działań popularyzujących 
lokalną turystykę jest powo-
łanie Lokalnej Organizacji 
Turystycznej Na Wschód 
od Warsza-

wy. Żeby to stowarzyszenie 
mogło prawidłowo funkcjo-
nować powinno skupiać w 
swoich szeregach NGO-sy 
oraz decyzyjnych przedsta-
wicieli JST i BIZNES. 

W tej chwili - jest to 
grupa społeczników, która 
widząc potrzebę powołała 
LOT Na Wschód od War-
szawy.  

Grupa społeczników  
widząc potrzebę powołała 
LOT Na Wschód od War-
szawy. – Żeby to stowarzyszenie 
mogło prawidłowo funkcjonować 
powinno skupiać  
w swoich szeregach NGO-sy oraz 
decyzyjnych przedstawicieli 
JST i BIZNES – mówi Izabella 
Sasin, prezes Lokalnej 
Organizacji Turystycznej  
Na Wschód od Warszawy

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.pl www.zyciepw.pl
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– Rok 2020 był dla Powiatu Wołomińskiego szansą 
na kolejne otwarcie tematów turystyczych i tego, 
że turystyka może wspierać rozwój gospodarczy 
regionu i stabilizować pozycję ekonomiczną ludzi 
zajmujących się szeroko rozumianą turystyką – 
mówi Izabella Sasin, prezes Lokalnej Organizacji 
Turystycznej (LOT) Na Wschód od Warszawy.

Fundacja  
Ogarnij Emocje  
dla rozwoju turystyki

LO
T N

a W
schód od W

arszaw
y

Niezabudowana nieru-
chomość, położona w rejonie 
ul. Przyjacielskiej w Kobyłce 
(obręb ewidencyjny 0002,02) 
- bezpośrednio przy węźle 
Kobyłka drogi ekspresowej 
S8, ma bezpośredni dostęp do 
drogi publicznej, a media są 
w ciągu ulicy Przyjacielskiej.

Wymienione w wykazie 
działki są niezabudowane, 
nieogrodzone, częściowo po-
rośnięte niską roślinnością. 
Położone są w sąsiedztwie 
węzła drogi ekspresowej S8 
– od strony północno-za-
chodniej, natomiast od strony 
południowo – wschodniej 
graniczą z pasem planowanej 
drogi publicznej klasy lokal-
nej. Linia energetyczna, ga-
zociąg, wodociąg kanalizacja 
deszczowa i sieć telekomu-
nikacyjna znajdują się w ul. 
Przyjacielskiej, w odległości 
około 400 m od granicy terenu 
przewidzianego do sprzedaży.

Zgodnie z obowiązującym 
miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego, 
ww. działki położone są w 
terenie obiektów produkcyj-
nych, składów i magazynów 
oraz zabudowy usługowej 
(symbol planu P/U-6).

Wykaz działek  
do sprzedania:

• nr 6/2 o powierzchni 0,8531 
ha, sklasyfikowana jako RVI, 

LzV i N, dla której Sąd Re-
jonowy w Wołominie IV Wy-
dział Ksiąg Wieczystych pro-
wadzi księgę wieczystą nr 
WA1W/00069197/0,
• nr 7/4 o powierzchni 2,5217 
ha, sklasyfikowana jako RV, 
RVI, LzV, LzVI i N, nr 8/4 o 
powierzchni 1,4123 ha, skla-
syfikowana jako RVI, PsVI, 

LzV, LzVI, W i N, nr 9/4 o 
powierzchni 0,4726 ha, skla-
syfikowana jako RVI, PsVI, 
LzVI i W, nr 10/2 o powierzch-
ni 0,2944 ha, sklasyfikowana 
jako RVI i LzVI, nr 11/2 o 
powierzchni 0,1025 ha, skla-
syfikowana jako LzVI i nr 12/2 
o powierzchni 0,0311 ha, skla-
syfikowana jako dr, dla których 

Sąd Rejonowy w Wołominie IV 
Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgę wieczystą nr 
WA1W/00141824/4.

Sprzedaż prawa własności 
ww. nieruchomości nastąpi w 
oparciu o Uchwałę Rady Miasta 
Kobyłka z 23 listopada 2020 r. nr 
XXXI/254/2020.

Cena wywoławcza nierucho-
mości netto wynosi 17.064.000 
zł. Wadium wynosi 855.000 zł. 
Sprzedaż będzie opodatkowana 
podatkiem VAT według stawki 
23%.

Przetarg odbędzie się 28 
kwietnia 2021 r. (środa) o godz. 
10.00 w Urzędzie Miasta Ko-
byłka, ul. Wołomińska 1 (sala 

konferencyjna na parterze bu-
dynku)

Bliższych informacji można 
zasięgnąć pod nr tel. 22 760 70 
96, 22 760 70 97, w Wydziale Go-
spodarki Przestrzennej Urzędu 
Miasta Kobyłka (ul. Wołomińska 
1, pokój nr 36), bądź kierując 
korespondencję drogą elektro-
niczną na adres e-mail: wgp@

kobylka.pl. Więcej informacji na 
temat przetargu można znaleźć 
na stronie internetowej Urzędu 
Miasta Kobyłka www.kobylka.pl 
(w zakładce Biznes – Aktualna 
oferta sprzedaży działek i lokali 
komercyjnych), w BIP w zakład-
ce Nieruchomości – Sprzedaż 
oraz na tablicy ogłoszeń w sie-
dzibie Urzędu. 

Dodatkowe pytania można 
kierować także pod numer tele-
fonu: 600 194 253 lub e-mailem: 
biznes@kobylka.pl

Opisane działki są ostatnimi 
dostępnymi działkami gmin-
nymi w Kobyłce o tak dużej 
powierzchni w tej - niezwykle 
atrakcyjnej - lokalizacji. Urząd 
Miasta Kobyłka serdecznie za-
prasza do skorzystania z okazji 
nabycia wyjątkowej nierucho-
mości inwestycyjnej.

ATRAKCyjNA NIERUChOMOŚć W KOByŁCE • ATRAKCyjNA NIERUChOMOŚć W KOByŁCE • ATRAKCyjNA NIERUChOMOŚć W KOByŁCE

Przetarg na sprzedaż nieruchomości  
w rejonie ul. Przyjacielskiej w Kobyłce

28 kwietnia odbędzie się przetarg na sprzedaż nieruchomości, położonej w rejonie ul. Przyjacielskiej w Kobyłce, o łącz-
nej powierzchni 5,6877 ha. Cena wywoławcza nieruchomości netto wynosi 17.064.000 zł.

Na terenie powiatu wołomiń-
skiego, pod względem dyna-
micznie powstających oseidli 
budowaych przez deweloperów, 
przodują cztery gminy: Kobyłka, 
Ząbki, Marki i Radzymin. Coraz 
więcej buduje się również w Woło-
minie. Wieloletnia polityka akcep-
tująca budowę nowych osiedli bez 
zapewnienia mieszkańcom na ich 
terenie niezbędnej infrastruktury 
drogowej, oświatowej, usług zdro-
wotnych coraz bardziej jest odczu-
walna przez ogół społeczności. 
Szybko rosnące zapotrzebowanie 
na usługi publiczne nie idzie 
bowiem w parze z nowymi obiek-
tami użyteczności publicznej co 
w dotkliwy sposób zaczyna być 
dostrzegane również przez rdzen-
nych mieszkańców tych gmin, 
w których samorządy borykają 
się z wieloma przeciwnościami. 
Niestety - problem tkiwi w tym, 
że często wpływy do budżetów 
gminnych, wynikające ze zwięk-
szajacej się ilości mieszkańców tak 
szybko się nie powiększają, jak by 
to mogło wynikać z coraz większej 
ilości nowych mieszkańców.

Każdego roku, zwłaszcza wio-
sną, włodarze gmin apelują o to, 
aby mieszkańcy zadbali o wpływy 
z podatków do miejscowości, w 
których mieszkają, bo to pozwoli 
zniwelować braki finansowe na 
realizację nowych, niezbędnych 
inwestycji. Próbują też, w różnej 
formie, skłonić developerów do 
odpowiedzialniejszych zachowań. 
W marcu 2018 roku Jacek Orych 
Burmistrz Marek apelował: Zdaję 
sobie sprawę, że dla deweloperów 
Marki są atrakcyjnym miejscem. 
Gdzie się nie obejrzymy, tam jak 
grzyby po deszczu powstają nowe 

domy i mieszkania. Szanowni 
Inwestorzy, budujcie jednak w 
sposób cywilizowany. Nie może 
być tak, że ciężarówki, które wy-
jeżdżają z Waszych budów, tak 
brudzą jezdnię, że się nie da po 
niej przejść. Dzisiaj przeprowa-
dziliśmy kontrolę pasa drogowego 
wzdłuż ulicy Wesołej. Ekipę z 
naszego wydziału dróg wspierała 
policja. Pierwszym efektem są 

nałożone mandaty. Pisemnie 
wystąpimy też do deweloperów o 
przywrócenie stanu pierwotnego 
jezdni. Tylko czy musimy robić 
to za pomocą urzędowych pism? 
Tam, gdzie deweloperzy chcą 
żyć w zgodzie z lokalną społecz-
nością, myją koła samochodów, 
a jezdnia – zamiatają. I tego od 
Was oczekujemy. Skończyło się 
jednak proszenie i upominanie. 
Marecka policja będzie z nami 
jeździć i karać tych, którzy nie 
przestrzegają przyjętych norm – 
nformował wówczas w jednym z 
zamieszczonych w sieci wpisów.

Kilka dni temu podobny apel 
wystosowała również Edyta Zbieć, 
burmistrz Kobyłi: - Szanowni 
Państwo Deweloperzy, dzięki 
przyjętym wiele lat temu planom 
zagospodarowania w naszym 
mieście, możecie tutaj prowadzić 
swój biznes. O tym, że jest to dla 
Was dobry interes świadczy to, że 
w skali powiatu wołomińskiego to 
właśnie na terenie Kobyłki odda-

jecie największą liczbę mieszkań 
rocznie.

W związku z tym przy-
pominam Wam, że: 1. Jeżeli 
uszkodziliście ciężkim sprzętem 
drogę gruntową - naprawcie ją, bo 
tak wypada.
2. Jeżeli nanieśliście z budo-
wy błoto na publiczną drogę 
- posprzątajcie po sobie, bo tak 
wypada (jest też na to przepis 
prawny, ale na razie zostańmy przy 
tym, że „tak wypada”)
3. Prośba - szanujcie to Miasto i 
jego Mieszkańców, bo to między 
innymi dzięki nim macie na chleb 

i wyżej zawieszone samochody, 
którymi dojeżdżacie na swoje 
budowy. 
4. Może powinniście Państwo 
u s i ą ś ć  z e  m n ą  d o  s t o -
łu i porozmawiać na temat 
współfinansowania przez Was 
budowy ulic, przy których znaj-
duje się Wasz wysokodochodowy 
biznes? 
5. Czy wiecie, że dzięki Waszym 
interesom nie tylko musimy płacić 
za równanie i łatanie dróg częściej 
niż zakładamy, ale również dzięki 
Wam w tym roku przybyło nam 
wielu młodych mieszkańców 
Kobyłki - przedszkolaków (około 
550 osób więcej w stosunku do 
roku poprzedniego) i młodzieży 
szkolnej (około 200 osób), a to 
oznacza konieczność budowy 
placówek oświatowych - i to już są 
dla miasta koszty wielomilionowe. 

Doceniamy, że dzięki Waszej 
działalności Miasto się rozwija, 
ale nie może być tak, że Wy macie 
zyski, a miasto koszty. Uważam, 
że razem powinniśmy spróbować 
rozwiązać problemy. 

Czas rozwiać mity. Wasza 
działalność w ogólnym rozliczeniu 
nie przynosi nam zysku - Wasza 
działalność przynosi nam ogrom-
ne koszty.

W związku z licznymi skargami 
mieszkańców będziemy wiec kon-
trolować i reagować - oświadczyła 

Oczywiście do każdego Dewe-
lopera wysłane zostanie stosowne 
pismo uwzględniające konkretną 
sytuację – podsumowała swój wpis 
Edyta Zbieć, Burmistrz Kobyłki..

Wpis ten znajduje akceptację 
u coraz większej grupy forumo-
wiczów.

Teresa Urbanowska

Drogi, ich budowa, remonty, modernizacja - to jeden z tych tematów, które potrafią rozgrzać do 
czerwoności dyskusje na lokalnych formach społecznościowych. Dotyczy w zasadzie wszyst-
kich gmin, ale najwięcej problemów mają z nimi samorządy dynamicznie rozwijających się, pod 
względem ilości nowych mieszkańców, za sprawą intensywnych inwestycji deweloperskich.

Samorządowcy apelują  
do deweloperów

– Szanowni Państwo 
Deweloperzy, dzięki 
przyjętym wiele lat temu 
planom zagospodarowania 
w naszym mieście, możecie 
tutaj prowadzić swój biznes. 
O tym, że jest to dla Was 
dobry interes świadczy 
to, że w skali powiatu 
wołomińskiego to właśnie 
na terenie Kobyłki oddajecie 
największą liczbę mieszkań 
rocznie – podkreśla Edyta 
Zbieć Burmistrz Kobyłki

Niezabudowana nieruchomość, położona w rejonie ul. Przyjacielskiej w Kobyłce (obręb ewidencyjny 0002,02) - bezpośrednio przy węźle Kobyłka drogi ekspresowej S8
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25 lutego br. Burmistrz Tłuszcza Paweł Bednarczyk podpisał umowę z Panem Mariuszem Krysikiem- Pre-
zesem Zarządu Grupy Martin Sp. z o.o. na budowę parkingu „Parkuj i jedź” przy stacji PKP w Tłuszczu.

W Tłuszczu powstanie parking
 To długo oczekiwana inwe-

stycja, głównie ze względu na 
jej lokalizację przy stacji PKP,  
z której codziennie korzysta wielu 
mieszkańców. Realizacja inwestycji 
pozwoli na zintegrowanie transpor-
tu indywidualnego i zbiorowego. 
Parking służyć będzie tworzeniu 
przejazdów łączonych autobus-
-kolej, samochód-kolej oraz rower 
lub motor-kolej. Główną ideą jest 
zwiększenie komfortu podróżnych 
poprzez wykonanie nowych na-
wierzchni dróg dojazdowych oraz 
miejsc postojowych.

- Cieszę się, że w centrum na-
szego miasta powstanie przyjazny 
i nowoczesny parking, który stanie 
się ważnym punktem przesiad-
kowych dla osób korzystających  
z Kolei Mazowieckich. Każdego dnia 
setki mieszkańców naszej Gminy 
oraz sąsiednich miejscowości- Stra-
chówki, Jadowa, Zabrodzia korzystają 
z transportu publicznego. Dzięki 
modernizacji parkingu i zwiększeniu 
liczby miejsc parkingowych poprawi 
się infrastruktura transportu publicz-
nego w naszej gminie- powiedział 
Burmistrz Tłuszcza Paweł Bednar-
czyk podczas podpisywania umowy. 

Budowa parkingu będzie kosz-
towała blisko 5 mln zł, z czego 80% 
pochodzi ze środków zewnętrznych. 
Burmistrz Tłuszcza Paweł Bed-
narczyk pozyskał dofinansowanie  
z funduszy unijnych w ramach Re-
gionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020.

Inwestycja polega na komplekso-
wej budowie parkingu Parkuj i Jedź 
w Tłuszczu wraz z przebudową 
parkingu naprzeciwko dworca PKP 
w rejonie ulic Warszawskiej, Szklanej 
i Wileńskiej w Tłuszczu.

Zakres inwestycji obejmuje wy-
konanie rozbiórek dotychczasowych 
nawierzchni i elementów drogowych, 
budowę i przebudowę dróg we-
wnętrznych i publicznych, budowę 
i wyznaczenie 171 miejsc postojo-

wych, w tym przeznaczonych dla 
osób niepełnosprawnych oraz ośmiu 
miejsc umożliwiających ładowanie 
samochodów elektrycznych. Odpro-
wadzenie wód opadowych z projekto-
wanych nawierzchni odbywać będzie 
się poprzez projektowaną kanalizację 
deszczową.

Parking zostanie wyposażony  
w monitoring, niezbędne oświetlenie 
oraz wiaty i stojaki rowerowe.

W części parkingu znajdującej 
się przed istniejącym dworcem 
kolejowym planuje się wykonanie 

przystanku dla autobusów oraz 
montaż wiaty przystankowej. Ruch 
pieszy będzie odbywał się wyzna-
czonymi chodnikami, a rowerowy 
obsługiwany będzie częściowo przez 
ścieżkę rowerową.

Projekt realizowany będzie  
w partnerstwie z Gminą Strachówka 
oraz Kolejami Mazowieckimi.

O utrudnieniach oraz czasowym 
wyłączeniu z użytkowaniu dotych-
czasowego parkingu i lokalizacji 
tymczasowego miejsca będziemy na 
bieżąco informować.

– Potrzebne izolatoria – apelował radny sejmiku Krzysztof Strzałkowski 1 marca. - Informujemy, że w izolatoriach w wo-
jewództwie mazowieckim są wolne miejsca. W działających obecnie placówkach zajętość jest na poziomie ok. 44 proc 
– czytamy w dpowiedzi na ten apel nadesłanej dzień później przez Zespół Prasowy Wojewody Mazowieckiego

Izolatoria – dwie strony medalu
- Trzecia fala koronawirusa stała 

się faktem. Tymczasem na Mazow-
szu mamy tylko cztery izolatoria: 
w Raciążu, Warszawie, Legionowie 
i Białobrzegach – mówi Krzysztof 
Strzałkowski, radny Sejmiku Ma-
zowsza, przewodniczący sejmikowej 
Komisji Zdrowia.

Zdaniem Strzałkowskiego w 
mazowieckich szpitalach wolne 
miejsca covidowe topnieją w oczach. 
- Zmniejsza się również w sposób 
ewidentny dostępność dla pacjen-
tów nie covidowych. Widzimy także 
lawinowy wzrost liczby zachorowań 
na COVID 19.

To wszystko wydawałoby się, 
powinno obudzić Wojewodę Mazo-
wieckiego, administrację rządową do 
bardziej aktywnego przyglądania się 
na przykład liczbie miejsc w izolato-
riach na Mazowszu. Przypomnijmy 
– izolatoria to takie miejsca, gdzie 
swoją kwarantannę czy czas izolacji 
mogą odbywać osoby zakażone ko-
ronawirusem, które to nie wymagają 
hospitalizacji, ale ich pobyt w domu, 
w miejscu zamieszkania mógłby na 
przykład narazić na niebezpieczeń-
stwo domowników, którzy to chorują 
na choroby nowotworowe czy inne 
choroby upośledzające układ od-
pornościowy.

Mazowiecki Urząd Wojewódzki 
broni się, że tylko niewielka część 
z tych miejsc jest zajęta. Co nie 
zmienia faktu, że zeszłoroczna wio-

senna i jesienna fala zachorowań na 
koronawirusa powinna administrację 
rządową nauczyć, że kiedy będzie 
zbliżało się czoło kolejnej fali zacho-
rowań sytuacja będzie się zmieniać z 
dnia na dzień. W przeciągu dwóch, 
czterech dni wolne miejsca w szpi-

talach na Mazowszu po prostu się 
wyczerpią. Tym samym będzie 
istniała duża potrzeba, by pacjentów 
niewymagających hospitalizacji czy 
intensywnego nadzoru po prostu 
trzeba będzie wypisywać. Izolatoria 
będą wtedy doskonałym pomysłem. 
Już dzisiaj trzeba o to zadbać, dla-
tego apeluję o to do Pana Wojewody 
Mazowieckiego.

Co na to Wojewoda?

Jeszcze tego samego dnia, od Ze-
społu Prasowego Wojewody Mazo-
wieckiego otrzymaliśmy odpowiedź 
na apel radnego Krzysztofa Strzał-
kowskiego, opublikowany na portalu 

„Życie Powiatu na Mazowszu”  
1 marca br.: „Uprzejmie informuje-
my, że w izolatoriach w wojewódz-
twie mazowieckim są wolne miejsca. 
W działających obecnie placówkach 
zajętość jest na poziomie ok. 44 proc.

Pragniemy podkreślić, że Wo-
jewoda Mazowiecki na bieżąco 
monitoruje sytuację epidemiolo-
giczną na Mazowszu, podejmując 

działania adekwatne do zmieniającej 
się sytuacji na terenie wojewódz-
twa mazowieckiego. Mazowiecki 
Urząd Wojewódzki dysponuje bazą 
podmiotów, które w razie potrzeby 
mogą szybko przygotować bazę 
łóżek. Liczba izolatoriów została 
zredukowana z uwagi na minimalne 
obłożenie. Pacjenci w zdecydowanej 
większości wybierają izolację domo-
wą, a osoby wymagające tlenoterapii 
wymagają hospitalizacji - stąd nacisk 
na zapewnienie odpowiedniej bazy 
łóżkowej w szpitalach.

Zgodnie z obowiązującym roz-
porządzeniem Ministra Zdrowia, 
izolatoria są podzielone na dwa typy. 
Za utworzenie i funkcjonowanie 
izolatorium pierwszego typu od-
powiadają szpitale, które podpisują 
umowy z podmiotami prowadzący-
mi izolatoria (np. hotele, hostele, 
schroniska). Mogą przebywać w 
nich osoby bezobjawowe lub takie, 
które mają lekkie objawy Działanie 
tych izolatoriów opłaca Narodowy 
Fundusz Zdrowia. 

Drugi typ izolatorium to taki, 
który utworzony jest na bazie pod-
miotu leczniczego, ale który nie jest 
szpitalem. Dotyczy to między inny-
mi sanatorium, które w momencie 
przekształcenia staje się automa-
tycznie izolatorium i ma zapewnioną 
kadrę medyczną. Mazowiecki Urząd 
Wojewódzki posiada bazę podmio-
tów w obu typach”.

Burmistrz Tłuszcza Paweł Bednarczyk podpisał umowę na budowę parkingu „Parkuj i Jedź” przy stacji PKP w Tłuszczu.

Zdaniem Krzysztofa 
Strzałkowskiego, radnego 
sejmiku w mazowieckich 
szpitalach wolne miej-
sca covidowe topnieją 
w oczach. - Zmniejsza 
się również w sposób 
ewidentny dostępność dla 
pacjentów nie covidowych. 
Widzimy także lawinowy 
wzrost liczby zachorowań 
na COVID 19.

powiat

Projektem oraz wyko-
naniem prac zajmie się 
konsorcjum firm Eljako  
z Legionowa oraz Ekopres  
z Warszawy. Zwycięska ofer-
ta opiewa na 18,2 mln zł  
i jest tańsza od budżetu za-
mawiającego (23,4 mln zł). 
Wykonawca ma 12 miesięcy 
na zrealizowanie zamówie-
nia państwowego operatora 
dróg krajowych. Dokumen-
tacja przetargowa przewi-

duje dobudowanie 
nowych lub podwyższenie 
istniejących ekranów z lewej 
i prawej strony jezdni oraz w 
pasie rozdzielającym. Prace 
będą prowadzone łącznie na 
odcinku 3,4 km. Niestety,  
w ramach obecnego postę-
powania nie jest przewi-
dziana budowa ekranu na 
wysokości ulicy Szkolnej.

O wzmocnienie ochrony 
akustycznej mieszkańcy 

Marek starają się od wrze-
śnia 2013 r. Przełomowe 
znaczenie miały badania 
poziomu hałasu zrealizo-
wane przez GDDKiA oraz 
oddzielnie przez miasto już 
po otwarciu trasy. Poziom 
hałasu był całodobowo ba-
dany w 30 punktach na 
odcinku 2,7 km od węzła 
Marki do ulicy Pustelnic-
kiej w Zielonce. Dzienna 

norma wynosi 65 decybeli, a 
nocna 56 decybeli. Okazało 
się, że dzienne normy są 
przekroczone w czterech 
punktach pomiaru (od 0,1 
decybela do 3,3 decybela). 
Znacznie gorzej wypadły 
badania nocne. W tym wy-
padku normy zostały prze-
kroczone w 22 miejscach 
(od 0,1 decybela do 9,6 
decybela).

pow
staną now

e ekrany

Przewidywane jest dobudowanie  
nowych lub podwyższenie istniejących ekranów z lewej i prawej strony 

jezdni oraz w pasie rozdzielającym.

W sierpniu ubiegłego roku Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad ogłosiła przetarg na zapro-
jektowanie i dobudowanie ekranów akustycznych 
wzdłuż mareckiego odcinka obwodnicy – od osiedla 
Kosynierów do rzeki Długiej. 25 lutego podpisała 
umowę z jego zwycięzcą. 

Będzie ciszej
w Markach i Zielonce

Jak poinformował  na 
swoim profilu Adam Lu-
biak, starostwa wołomiński, 
posiadane wolne środki w 
wysokości ok. 9 mln złotych 
rozdysponowano w następu-
jący sposób. 1 mln złotych 
przeznaczono na rozbudowę 
drogi powiatowej nr 4367W 
w miejscowości  Ostrowik 
gm. Poświetne.

Zadanie inwestycyjne 
w miejscowości  Międzyleś 
rozszerzone zostało o prze-
budowę drogi powiatowej 
nr 4333W w gm. Poświętne.

1 mln złotych przezna-
czono na dodatkowy zakup 
masy bitumicznej niezbęd-
nej do wymiany nawierzchni 
asfaltowej na drogach powia-
towych. 

– Łącznie na ten cel pla-
nujemy przeznaczyć w 2021 
roku 4,5 mln złotych – infor-
muje starosta wołomiński

Dodatkowy 1 mln złotych 
zadysponowano na wypłatę 
odszkodowań dla właścicieli 
nieruchomości, które przejął 
Powiat Wołomiński na reali-
zację inwestycji drogowych;

400 tys. zł zostanie wy-
korzystanych na adaptację 

budynku przy ul. Wileńskiej 
w Wołominie na potrzeby 
obsługi bezpośredniej inte-
resantów Starostwa, a 240 tys. 
zł na budowę infrastruktury 
turystyczno-rekreacyjnej 
(m.in. pomostu) na terenie 
Domu Pomocy Społecznej 
w Zielonce.

–  Zabezpieczyliśmy rów-
nież m.in. środki budżetowe 
na niezbędny wkład własny 
do realizacji inwestycji bu-
dowy Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnego w Kobyłce 
oraz pomoc finansową dla 
Gminy Klembów na budowę 

chodnika w miejscowości 
Dobczyn. 

Dziękuję członkom za-
rządu za wykonaną pracę 
pomiędzy sesjami, a radnym 
za jednogłośne przyjęcie 
(27 głosów "ZA") zapropo-
nowanych przez nas zmian 
do budżetu, których celem 
jest dalszy rozwój naszego 
powiatu. ¬– napisał starosta 
Adam Lubiak

Podczas ostatniego posiedzenia Rady Powiatu 
Wołomińskiego, które odbyło się 25 lutego, radni 
przyjęli szereg, zaproponowanych przez Zarząd 
Powiatu, zmian do budżetu na rok 2021.

Zmiany w budżecie  
Powiatu  
Wołomińskiego

w
ięcej pieniędzy na drogi i infrastrukturę

- Zabezpieczyliśmy środki 
budżetowe na wkład wła-
sny do realizacji inwestycji 
budowy Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnego w Kobyłce i 
pomoc finansową dla gm. 
Klembów na budo-
wę chodnika w 
Dobczynie- infor-
muje starosta 
Adam Lubiak.
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– W 2018 i  2019 roku podjęłam 
decyzję o zabezpieczeniu środków 
w budżecie miasta na przedsię-
wzięcia inwestycyjne i społeczne 
zaproponowane przez mieszkań-
ców. W głosowaniu mogli wziąć 
udział wszyscy mieszkańcy Ząbek. 
Był to tzw. nieformalny budżet 
obywatelski. W 2020 roku Rada 
Miasta Ząbki podjęła uchwałę na 
mocy której od ubiegłego roku 
w mieście zaczął funkcjonować 
Budżet Obywatelski Miasta Ząbki. 
W tym roku ogłosiliśmy nabór 
wniosków do kolejnej edycji.  Ser-
decznie zapraszam  mieszkańców 
do składania propozycji projektów 
do wykonania w ramach Budżetu 
Obywatelskiego Miasta Ząbki, 
którego realizacja jest planowana 
w 2021 roku. Propozycje projek-
tów należy zgłaszać w terminie 
od 1 do 31 marca 2021 r. –mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz Mia-
sta Ząbki. 

Propozycje projektu do Budże-
tu Obywatelskiego Miasta Ząbki 
może zgłosić każdy mieszkaniec 
miasta Ząbki. Projekt może zostać 
zgłoszony przez nie więcej niż 
trzech mieszkańców, natomiast 
do kontaktu należy wskazać jedną 
pełnoletnią osobę. Jeżeli propozy-
cję zgłasza niepełnoletni mieszka-
niec, musi być ona poparta zgodą 
rodzica lub opiekuna. Zgłaszane 
zadanie musi uzyskać poparcie 
wyrażone podpisami co najmniej 
20 mieszkańców miasta Ząbki, nie 
licząc autorów.

Projekty można zgłosić na dwa 
sposoby. Logując się na specjalnie 
do tego celu przygotowanej plat-
formę (POBO) dostępnej pod 
adresem https://zabki.budzet-
-obywatelski.org/ Tu program 
poprowadzi krok po kroku. Dru-
gą formą zgłaszania projektów, 
jest przyniesienie projektu lub 
przysyłanie go do Urzędu Miasta 
Ząbki do dnia 31 marca 2021 r. 
O zachowaniu terminu decyduje 
data wpływu zgłoszenia projektu 
do urzędu.

Każdy  projekt musi zawie-
rać dane, o których mowa w 
§12  Uchwały Nr XXI/195/2020 
Rady Miasta Ząbki w sprawie 
konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Miasta Ząbki 
w formie budżetu obywa-
telskiego. Aby ułatwić 
sobie złożenie projek-
tu można skorzystać  
z przykładowego 
wzoru zgłosze-
nia projektu, 
któr y za-

wiera niezbędne do zgłoszenia 
projektu elementy .

Każdy  mieszkaniec Miasta 
Ząbki może zgłosić dowolną liczbę 
projektów. Powinny one dotyczyć 
budowy, modernizacji lub remontu 
infrastruktury miejskiej ( z puli 
infrastrukturalnej) albo działań 
o charakterze prospołecznym, 
kulturalnym, oświatowym lub 
sportowym ( z puli społecznej).

– Z puli ubiegłorocznych pro-
jektów zgłoszonych i przegło-
sowanych przez mieszkańców  
w ramach Budżetu Obywatel-
skiego Miasta Ząbki, z powodu 
pandemii realizujemy jedynie 
tzw. projekty „twarde” czyli in-
westycyjne. Projekty społeczne  
będą realizowane po zakończeniu 

ograniczeń związanych z epidemią 
koronawirusa.  – dodaje burmistrz 
Ząbek 

Wysokość środków na realizację 
projektów z budżetu obywatel-
skiego będzie stanowić 0,8% do-
chodów Miasta Ząbki uzyskanych  
z tytułu podatku dochodowego od 
osób fizycznych, co będzie wyni-
kało z ostatniego przedłożonego 
sprawozdania z wykonania budże-
tu, nie mniej jednak niż 500 tys. zł., 
z czego na pulę infrastrukturalną 
będzie przeznaczone 70% a na 
pulę społeczną 30 %.

Propozycje projektów należy 
zgłaszać w terminie od 1 do 31 
marca 2021 r. Do każdego zgło-
szenia projektu należy dołączyć 
obowiązkowo listę poparcia podpi-
saną przez 20 mieszkańców Ząbek.

Pytania można przesyłać na 
adres budżetobywatelski@zabki.pl

Budżet Obywatelski, zwany rów-
nież budżetem partycypacyjnym, 
jest demokratycznym procesem, w 
ramach którego mieszkańcy współ-
decydują o wydatkach publicznych. 
W skrócie oznacza to, że: mieszkańcy 
zgłaszają propozycje projektów do 
budżetu, które następnie są ana-
lizowane pod kątem możliwości 
realizacji. 

Propozycje projektów, które po-
myślnie przeszły weryfikację pod-
daje się następnie pod powszechne 
i bezpośrednie głosowanie. Najwyżej 
ocenione lub najczęściej wskazywane 

propozycje projektów przeznacza 
się do realizacji – wpisując je do 
budżetu.

Budżet Obywatelski to wy-
jątkowa okazja do rzeczywistego  
i bezpośredniego współdecydowania 
o tym, na co zostanie wydana część 
budżetu miasta. Daje on możliwość 
zgłaszania i promowania własnych 
ciekawych pomysłów na rzecz miesz-
kańców, przyczyniających się do 
poprawienia funkcjonowania całego 
miasta. 

Ze środków Budżetu Obywa-
telskiego są finansowane projekty 
należące do zadań własnych miasta 
wynikających z ustawy o samorzą-
dzie gminnym, które są możliwe do 
realizacji w ciągu roku budżetowego. 
Ponadto zadania te powinny być 

zgodne z przepisami prawa, w tym 
aktami prawa miejscowego.

Za wybrane uznaje się projekty, 
które uzyskały najwyższą liczbę 
głosów, do wyczerpania ogólnej 
kwoty przeznaczonej na realizację 
budżetu obywatelskiego w ramach 
poszczególnych pul oraz otrzymały 
co najmniej 50 głosów ważnych.

W sytuacji zgłoszenia dwóch lub 
więcej wniosków o podobnym przed-
miocie lub lokalizacji, po uzyskaniu 
zgody wnioskodawców projekty 
mogą zostać połączone oraz poddane 
pod głosowanie jako jeden projekt.

Startuje Budżet 
Obywatelski 
Miasta Ząbki 

Rusza kolejna edycja Budżetu Obywatelskiego Miasta Ząbki. Do dyspozycji miesz-
kańców jest w tym roku 0,8% dochodów Miasta Ząbki uzyskanych z tytułu podatku 
dochodowego od osób fizycznych, określonych w ostatnim przedłożonym sprawozdaniu 
z wykonania budżetu, nie mniej jednak niż 500 tys. złotych.

–  Serdecznie zapraszam mieszkańców  
do składania propozycji projektów  

do wykonania w ramach kolejnej  
edycji Budżetu Obywatelskiego  
Miasta Ząbki, którego realizacja  

jest planowana w 2021 roku.  
Propozycje projektów należy  
zgłaszać w terminie od 1 do  

31 marca 2021 r. –mówi Małgorzata 
Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki. 

5000 zł dopłaty do FOTOWOLTAIKI

umów się z doradcą 602 733 336

SMART                                                         STANDARD
Inwertery pod wymagające dachy.
Maksymalnie zoptymalizuj pracę swojej instalacji foto-
woltaicznej!
  panele Sunport MWT Half-Cut PERC 350 Wp Full Black•	
  mikroinwertery•	
  okablowanie•	
  zabezpieczenia przepięciowe•	
  konstrukcja montażowa•	

Wyznaczamy standard fotowoltaiki.
Postaw na jakość komponentów i profesjonalny montaż!
  panele Sunport MWT Half-Cut PERC 350 Wp Full Black•	
  okablowanie•	
  zabezpieczenia przepięciowe•	
  konstrukcja montażowa•	

Prąd ze słońca na pokolenia

Wydajna technologia

Gwarancja 15 lat

Montaż w cenie

RRSO 4,5%

Opieka Columbus Care

 OBWIESZCZENIE
STAROSTY WOŁOMIŃSKIEGO

Na podstawie art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r.  
o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji  
w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363, ze zm.) 
oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępo-
wania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256, ze zm.)

Starosta Wołomiński
zawiadamia 

o wszczęciu na wniosek Burmistrza Miasta Zielonka, 
reprezentowanego przez pełnomocnika P. Andrzeja 
Drzazgowskiego, złożony w dniu 16.02.2021 r., następ-
nie uzupełniony w dniu 19.02.2021  r., postępowania ad-
ministracyjnego w sprawie znak: WAB.6740.14.5.2021 
o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji 
drogowej dla zadania pod nazwą: „Rozbudowa ulicy 
Słowackiego w Zielonce na odcinku od ulicy Literac-
kiej do ulicy Ossowskiej”.

Działki usytuowania obiektu:
w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwe-•	
stycję na rzecz Gminy Zielonka w części (tłustym drukiem – 
numery działek w projektowanym pasie drogowym przezna-
czone do przejęcia pod inwestycję, w nawiasach – numery 
działek po podziale):

ew. nr: 1/1 (1/3, −	 1/4) obręb 5-40-01, jedn. ewid. 143404_1, 
Zielonka, 
ew. nr: 79/1 (−	 79/5, 79/6), 74 (74/1, 74/2), 75 (75/1, 75/2), 
77/2 (77/3, 77/4), 14/3 (14/4, 14/5), 12 (12/1, 12/2), 11 
(11/1, 11/2), 8 (8/1, 8/2), 3/1 (3/9, 3/10) obręb 5-40-02, jedn. 
ewid. 143404_1, Zielonka,

w projektowanym pasie drogowym, do przejęcia pod inwesty-•	
cję w całości na rzecz Gminy Zielonka: 

ew. nr: −	 78/3, 78/1 obręb 5-40-02, jedn. ewid. 143404_1, 
Zielonka,

w projektowanym pasie drogowym, będące własnością Gmi-•	
ny Zielonka, niepodlegające przejęciu:

ew. nr: −	 20/2, 20/3, 21/2, 21/3 obręb 5-40-01, jedn. ewid. 
143404_1, Zielonka, 
ew. nr: −	 14/1, 4, 5/5, 3/6 obręb 5-40-02, jedn. ewid. 143404_1, 
Zielonka.

Działki przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbro-
jenia terenu i innych dróg publicznych, niewchodzące w skład 
projektowanego pasa drogowego (tłustym drukiem – numery 
działek przeznaczone pod budowę lub przebudowę: sieci uzbro-
jenia terenu i innych dróg publicznych, w nawiasach – numery 
działek po podziale): 

ew. nr: −	 30/6  obręb 5-40-01, jedn. ewid. 143404_1, Zielon-
ka, 
ew. nr: −	 80, 78/2, 14/2, 14/3 (14/4, 14/5), 3/7, 2/1, 5/6, 7, 77/2 
(77/3, 77/4) obręb 5-40-02, jedn. ewid. 143404_1, Zielonka.

Z aktami sprawy i zakresem wymienionego wyżej zamierzenia 
inwestycyjnego można zapoznać się w  Starostwie Powiatowym 
w Wołominie ul. Prądzyńskiego 3 Wydział Budownictwa (po 
uprzednim kontakcie telefonicznym – 22  346 11 66 w godzinach 
przyjęć interesantów), gdzie można również zgłosić ewentualne 
uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks 
postępowania administracyjnego (Dz.  U. z 2020 r. poz. 256, ze 
zm.) doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od 
dnia publicznego ogłoszenia.
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Do udziału w projek-
cie zostały zaproszone 
biblioteki publiczne i pe-
dagogiczne z całej Polski, 
które chcą rozwinąć bądź 
rozszerzyć swoje działania 
edukacyjne skierowane do 
osób dorosłych. Spośród 

54 zgło-
szeń do 
projektu 
z o s t a ł o 
przyjętych 
21 bibliotek, 
w tym woło-
mińska placówka. 

Uczestnicy projektu, 
który już niebawem po-
wstanie w wołomińskiejBi-
bliotece będą wspólnie na-
bywać nowe umiejętności 
w myśl zasady – uczymy się 
przez całe życie. Szczegóły 
już wkrótce.

Kluby wiedzy w biblio-
tekach to część międzyna-
rodowego projektu „Lear-
ning circles in libraries”, 
który Fundacja Rozwoju 
Społeczeństwa Informa-
cyjnego realizuje wraz  
zz partnerami z USA, Fin-
landii, Niemiec, Portugalii 
i Rumunii. W tych krajach 
powstają lub już działają 

biblioteczne kluby wie-
dzy, wykorzystujące 
metodologię „Le-
arning Circles” 

opracowa-
ną przez 

Peer 2 Peer 
University – 

partnera akcji 
ze Stanów Zjedno-

czonych. Projekt „Kluby 
wiedzy w bibliotekach” 
finansowany jest w ramach 
programu Unii Europej-
skiej Erasmus+ Akcja 2: 
Partnerstwa strategiczne/
Edukacja dorosłych.

Źródło: UM Wołomin

Do udziału w pro-
jekcie zaproszono 

biblioteki z całej 
Polski. Spośród 54 

zgłoszeń zostało 
przyjętych 21 

bibliotek, w 
tym woło-

mińska pla-
cówka.

Miejska Biblioteka Publiczna im. Zofii Nałkowskiej 
znalazła się w ekskluzywnym gronie 21 bibliotek, które 
zostały przyjęte do udziału w projekcie “Kluby wiedzy 
w bibliotekach”.

Wołomińska Biblioteka 
uczestnikiem projektu 
“Kluby wiedzy  
w bibliotekach”

w
 elitarnym

 gronie

WOŁOMIN

Al. Armii Krajowej 64/11
tel. 603 630 651

pon. - pt.: 8 - 20, sob.: 8 -14

ul. Prądzyńskiego 37
tel. 723 304 082

pon. - pt.: 8 - 20, sob.: 8 -15

ul. Warszawska 15 ac 
tel. 697 640 095

pon. - pt.: 8 - 20, sob.: 8 -14

Al. Niepodległości 17
tel. 728 311 379

pon. - pt.: 8 - 20, sob.:  8 -1530

RADZYMIN

ul. Konstytucji 3 Maja 30
tel. 697 640 085

pon. - pt.: 730 - 21, sob.: 8-15

ul. Konstytucji 3 Maja 10
tel. 728 311 378

pon. - pt.: 8 - 20, sob.: 8 -15

MARKI

ul. Fabryczna 14
tel.  697 640 093

pon. - pt.: 8 - 21, sob.: 8-14

ul. Wileńska 40
tel. 697 640 068
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- Czy ktoś wie jaki był WAŻNY 
powód wycinki przy stacji PKP? 
Czy ktoś z naszych radnych, pra-
cowników urzędu lub władz miasta 
mógłby się wypowiedzieć w tema-
cie? - pyta na FB forum jedna z 
mieszkanek Wołomina, zamiesz-
czając zdjęcia przedstawiające pień 
ściętego dorodnego drzewa w oko-
licach sąsiedztwa dawnej „szubie-
nicy”. Post wywołał falę gorących 
komentarzy.

W dyskusję, zdaniem większości 
osób biorących w niej udział, doty-
czącą nieprzemyślanych wycinek 
drzew, która od kilku tygodni nie 
milknie na lokalnych forach włącza 
się coraz więcej osób manifestując 
niezadowolenie z tej sytuacji.

W ich opinii działania samorzą-
du cechuje duża niefrasobliwość, 
brak myślenia przyszłościowego 
i wybieranie drogi na skróty. - Na 
czystej kartce łatwiej jest kreślić 
plany – kwituje jeden z dyskutantów.

- Żeby było jasne - nowoczesne 
Centrum Przesiadkowe jest po-
trzebne. Okolice dworca od strony 
Legionów są po prostu tragicznie 
brzydkie i raczej wszyscy się cieszą 
że będzie wreszcie ładnie, estetycz-
nie i nowocześnie (...).

Tylko w dobie katastrofy klima-
tycznej, wzrostu odczuwalnej tem-
peratury w miastach, pustynnieniu 
Mazowsza i wszechobecnych spalin 
nie można, po prostu nie można, już 
w ten sposób budować – wyjaśnia w 
kolejnym wpisie inicjatorka dyskusji 
swoje podejscie do tematu.

Wycinka przy stacji PKP w Wo-
łominie to kolejne modernizowane 
miejsce na terenie gminy. Ostatnio 
ostrej krytyce społecznej poddana 
została budowa parkingu w Lipin-
kach, która zaowocowała apelem 

grupy mieszkańców do Burmistrz 
Wołomina o wskazanie lokalizacji 
do obywatelskich nasadzeń drzew. 
W ślad za tym radna Agnieszka 
Koza złożyła stosowne pismo do 
Burmistrz Wołomina Elżbiety Ra-
dwan. We wtorek 2 marca odbyło 
się spotkanie z udziałem przedsta-
wicieli inicjatywy obywatelskiego 
sadzenia drzew  

W imieniu osób występujących 
z inicjtywą obywatelskich nasadzeń 
w spotkaniu uczestniczyła radna 
Agnieszka Koza i Lech Urbanowski. 

Spotkanie obserwowała Julita Mazur 
dziennikarka Wieści Podwarszaw-
skich. W imieniu strony społecznej 
spotkanie na FB podsumował Lech 
Urbanowski: „Po burzy związanej z 
wycinką drzew w Wołominie posta-
nowiliśmy spotkać się z wołomiń-
skimi urzędnikami i porozmawiać 
o tym co powinni zrobić żeby prze-
ciwdziałać skutkom swoich działań. 

Na spotkaniu na którym zapro-
ponowaliśmy miastu posadzenie 
przez nas kilkuset drzew na terenie 

Wołomina urzędnicy zobowiązali się 
do przyłączenia się do naszej akcji i 
wreszcie poważnego podejście do 
tematu przeciwdziałania skutkom 
prowadzonych przez siebie wycinek.

Nasza propozycja zasadzenia 
przez mieszkańców 400 drzew na 
terenie miasta ośmieliła wołomiń-
skich urzędników do odważnej 
deklaracji posadzenia przez gminę 
50 000 drzew do 2050 roku. 

Po rozwianiu wątpliwości urzęd-
ników dotyczących np. niewystar-
czającej ilości wody w mieście do 

podlewania nowych nasadzeń, 
otrzymaliśmy obietnicę współpracy 
w temacie obywatelskich nasadzeń, 
wykorzystania budżetu obywa-
telskiego w celu sfinansowania 
zadrzewienia miasta i kilku innych 
działań - napisał.

Ze strony gminy na profilu 
„Czystego Wołomina” na FB po-
jawiła się śmiała deklaracja:

„Jako gmina postawiliśmy so-
bie jasny cel - 50 tysięcy drzew 
do 2050 roku. Jesteśmy otwarci 

na współpracę i pomysły wszyst-
kich mieszkańców i organizacji 
pozarządowych. Drzewa to nasze 
wspólne dobro i wspólnie będzie-
my o nie dbać. 

(...) Padły propozycje zasadze-
nia brzóz, wierzb i lip – urzędnicy 
wybiorą teraz odpowiedni teren 
pod te gatunki drzew. Pomysł 
idealnie wpisuje się w nasz plan 
adaptacji gminy do zmian klimatu, 
przygotowywany plan zazielenienia 
miasta i gminny plan nasadzeń. 

Cieszymy się, że jesteśmy 
gminą, która inspiruje i od dawna 
wspiera podobne inicjatywy. Do-
bra, gminna tradycja współpracy 
z mieszkańcami będzie konty-
nuowana.

(...) W ramach inspirowania 
do nasadzeń i wspólnego za-
zieleniania gminy rozdaliśmy 
też tysiące sadzonek podczas 
pikników gminnych i ekologicz-
nych świąt. Przykładowo podczas 
Dnia Otwartego MZO rozdaliśmy 
ponad 1000 sadzonek drzew, 
a podczas Miejskiego Festynu 
Ekologicznego 800 sztuk drzew i 
krzewów” – czytamy w zamiesz-
czonym wpisie strony urzędowej 
z ramienia któej w spotkaniu 
uczestniczyło 7 urzędników na 
czele z sekretarz Gminy Małgo-
rzatą Izdebską. 

- Ściętych drzew już nie uratu-
jemy. Deklaracja miasta do posa-
dzenia 50 000 wydaje się odważna 
biorąc pod uwagę dotychczasowy 
ujemny bilans nasadzeń do wy-
cinek. Nam jako mieszkańcom 
nie pozostaje nic innego jak brać 
sprawy we własne ręce i patrzeć na 
ręce władzy - podsumowuje Lech 
Urbanowski.

Zbigniew Grabiński

– Ściętych drzew już nie uratujemy. Deklaracja miasta (Wołomin – przyp. red.) do posadzenia  
50 000 drzewek do 2050 roku wydaje się być odważna biorąc pod uwagę dotychczasowy ujemny 
bilans nasadzeń do wycinek. Nam jako mieszkańcom nie pozostaje nic innego jak brać sprawy 
we własne ręce i patrzeć na ręce władzy – skomentował spotkanie w UM Lech Urbanowski repre-
zentujący inicjatorów akcji obywatelskich nasadzeń drzew na terenie Miasta i Gminy Wołomin.

Ściętych drzew już nie uratujemy. 
Co będzie w zamian?

Wołomińska radna  
Agnieszka Koza jest jedą  
z osób, które, zbulwerso-
wane wycinką dużej ilości 
drzew pod parking w Lipin-
kach wystąpiły do Elżbiety 
Radwan, Burmistrz Wołomi-
na, z wnioskiem o wskazanie 
miejsc do obywatelskich 
nasadzeń drzew. We wtorek 
2 marca uczestniczyła w 
spotkaniu w tej  
kwestii z władzami gminy.


